
Pracovná skupina pre POCC/CCC, 22. september 2023

Miesto stretnutia: COPA-COGECA, Rue de Trèves 61, 1040 Brusel

Dátum stretnutia: 22. septembra 2023

Účastník stretnutia: Konzorcium

Názov aktivity: Pracovná skupina pre POCC/CCC

Predsedal: Predsedal generálny sekretár (GS) Pekka Pesonen. Informoval, že prezídium Copa bude
6. 10. voliť náhradníka po rezignácii viceprezidenta Pedra Gallarda (ES) a hlasovať o žiadostiach
dvoch PL organizácií o členstvo v C-C.

Podrobný popis aktivity:

Na schválenie:

smernica o dokladaní environmentálnych tvrdení (DSGC)●

Sekretariát C-C pripravuje pozičný dokument k legislatívnemu návrhu smernice, ktorý Komisia
zverejnila 22. 3. 2023. Návrh bol prijatý bez námietok.

pozícia C-C k označovaniu dobrých životných podmienok zvierat●

Sekretariát C-C vytvoril návrh stanoviska, v ktorom načrtáva zásady systému označovania dobrých
životných podmienok zvierat. Návrh dokumentu bol prijatý bez námietok.

návrh pozičného dokumentu o dobrých životných podmienkach králikov v EÚ●

Návrh dokumentu bol prijatý bez námietok.

návrh stanoviska k európskemu odvetviu rybolovu a akvakultúry●

Návrh prerokovávala pracovná skupina pre rybolov a akvakultúru 13. 4. 2023, dokument bude
využitý na lobistické akcie na všetkých úrovniach. Návrh dokumentu bol prijatý bez námietok.

 

Na prerokovanie a prípadné schválenie:

návrh dokumentu Priority Copa a Cogeca pre nové mandáty Európskeho parlamentu a Komisie:●

voľby 2024

Sekretariát C-C v rámci príprav na eurovoľby 2024 vytvoril už druhý návrh dokumentu, o. i. doň bola
doplnená kapitola o dôležitosti reflektovania poľnohospodárstva a potravinárstva v eurovoľbách.
Dokument zahŕňa aj záväzok odvetvia k plneniu cieľov Parížskej dohody.

Diskusia:

DK zástupca vyzval na maximálne neutrálne vyznenie dokumentu.

FR zástupkyňa žiadala viac zdôrazniť požiadavku na poskytnutie dostatočného časového priestoru na



prispôsobenie sa všetkým nadchádzajúcim iniciatívam.

BE a IT zástupcovia vyzvali na predstavenie požiadavky prerokovania plánu na obnovu európskeho
poľnohospodárstva.

FI zástupkyňa pripomenula zdôrazniť rolu družstiev.

Sekretariát na záver uviedol, že dokument bude upravený na základe vznesených pripomienok
a bude možné si ho upraviť podľa národných potrieb.

nové genomické techniky (NGT) a predpisy o rozmnožovacom materiáli rastlín●

Sekretariát informoval o pripravovanom návrhu pozičného dokumentu k zverejneným legislatívnym
návrhom, ktorý už prerokovala pracovná skupina pre osivá dňa 21. 9. 2023. Jedným zo sporných
bodov je patentovateľnosť odrôd vzniknutých použitím NGT. Samostatnou témou je použitie NGT
v ekologickej produkcii – sekretariát upozornil, že pracovná skupina pre ekologickú produkciu je
v názore tiež rozdelená.

návrh stanoviska C-C ku kľúčovým prvkom bielkovinovej stratégie●

Európska komisia by mala stratégiu prezentovať začiatkom roka 2024, podľa posledných informácií
pôjde o formu správy Komisie. Cieľom má byť dosiahnutie sebestačnosti EÚ v produkcii bielkovín
a zníženie závislosti od dovozov z tretích krajín.

Sekretariát C-C teraz pripravuje dokument s vlastnými odporúčaniami a prvkami, ktoré by podľa
neho mala budúca stratégia EÚ obsahovať.

Sekretariát upozornil aj na otvorený list neziskovej organizácie Replanet vyzývajúci predsedníčku
Európskej komisie na investíciu do produkcie bielkovín, vrátane alternatívnych – laboratórne
kultivovaných tkanív. Sekretariát upozornil na podporovateľov tejto iniciatívy (bývalí komisári, VIP
osobnosti, laureáti Nobelovej ceny, a pod.). Nejde o ojedinelú akciu na túto tému, ide o komplexnú
štruktúrovanú kampaň (napr. článok v The Guardian alebo vedecké stanovisko Európskej komisie
Towards Sustainable Food Consumption, na ktoré odkazujú kampane neziskových organizácií na
Twitteri. Sekretariát upozornil aj na akademika prof. Erika Lambina, ktorý je vedeckým poradcom
Komisie a tieto kampane podporuje. Sekretariát zároveň vykonal analýzu naviazaných spoločností
lobujúcich za tieto iniciatívy, vrátane analýzy ich finančných zdrojov:

Zistilo sa, že najväčším prispievateľom je organizácia Quadrature Climate Foundation založená
investičným fondom Quadrature Capital (zakladatelia sú miliardári Greg Skinner a Suneil Setiya),

https://www.theguardian.com/environment/2023/aug/18/gigantic-power-of-meat-industry-blocking-green-alternatives-study-finds
https://op.europa.eu/en/web/eu-law-and-publications/publication-detail/-/publication/9f582c41-1565-11ee-806b-01aa75ed71a1


ktorý má podiely v hodnote viac než 170 mil. USD v spoločnostiach využívajúcich fosílne palivá. Ich
klimatická nadácia poskytla v rokoch 2021 a 2022 granty v hodnote cca 175 mil. GBP 45 zeleným
skupinám. Medzi nimi napr. 4 mil. GBP Európskej nadácii pre klímu, presadzujúcu politiku nulového
znečistenia v Európe alebo  2,7 mil. GBP na iniciatívu Carbon Tracker Initiative, či viac než 3 mil.
GBP pre WWF.

Sekretariát C-C na jednotlivé kampane reaguje priebežne, okrem iného zaslal nesúhlasný list Komisii
v reakcii na publikáciu jej vedeckého stanoviska, na webe European Livestock Voice sú publikované
články podporené konkrétnymi argumentmi. Na záver sekretariát upozornil na citlivosť témy a vyzval
prítomných členov, aby kvôli možnému zneužitiu informácií nešírili prezentované informácie mimo
svojej organizácie.

Rôzne

HU zástupca referoval o rozhodnutí Európskej komisie nepredĺžiť zákaz dovozu obilia z UA do 5
krajín EÚ susediacich s UA. Kritizoval najmä skutočnosť, že Komisia najprv svoje rozhodnutie
nekonzultovala s dotknutými štátmi. K podpore poľnohospodárov sa pridala aj PL zástupkyňa.

GS v reakcii uviedol, že sekretariát sa situáciu snaží riešiť, vyzval však na opatrnú reakciu.

 

Prínos aktivity pre poľnohospodárov v SR:

Prenos informácií pre členov SPPK k danej problematike.

Vyplývajúce úlohy pre SPPK:

Pre SPPK nevyplývajú zo zasadania žiadne úlohy.


